
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

III-314.046-5/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyűlésének  2016.  március  10.
napján  7  óra  00  perces  kezdettel,  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési  Termében
tartott üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Barta Gábor, Bartha György, Deák-
Bárdos Mihály, Eperjesi Erika, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy
Endre András,  Hubay György,  Jakab Péter,  Katona Ferenc,  Kovácsné Budai Mária,  Dr.  Kovács
László,  Molnár  Péter,  Nagy-Korsa  Judit,  Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert,  Dr.  Nehéz  Károly,  Novák
Józsefné, Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs és Dr. Tompa Sándor
képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később érkezett: Fodor Zoltán, Pakusza Zoltán és Dr. Simon Gábor képviselők

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti képviselőtársait, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit
és  a  megjelenteket.  Bejelenti,  hogy  a  Képviselő-testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján
megjelent 26 fő. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, amelyet megnyit. 
1897.  július  11-én  a  Tröszt  nevű  cég  indította  útjára  Miskolcon  a  közösségi  közlekedést  egy
vonallal,  amely  az  állomástól  a  Szent  Anna  térig  tartott.  Az  elmúlt  évek  fejlesztései  alapján
elmondható, hogy a XXI. században az 1800-as évekhez hasonló korszakos jelentőségű fejlődés
történt, úgy a villamosvonal, mint a buszjáratok tekintetében. Az utóbbi kilenc milliárdos fejlesztése
eredményeként Miskolcon van Magyarország legfiatalabb buszparkja 2,2 éves átlagéletkorral.  A
hétköznapokban  is  láthatóan  kedvére  van  ez  a  fejlesztés  minden  miskolci  lakosnak.  90%-kal
kedvezőbb a káros anyag kibocsátás, zöldebb lett a város, az utasok biztonságosabban utazhatnak.
Jelenleg azon dolgoznak, hogy megvizsgálják a fennmaradó néhány éves járműveket, miként tudják
majd  elektromos  hajtású  járművekre  cserélni,  hogy  újabb  lépést  tegyen  Miskolc  a  zöld  város
kialakítása felé. 
Nőnap alkalmából a Közgyűlés férfi tagjai nevében is minden miskolci hölgynek nagyon boldog
nőnapot kíván és a jelenlévő hölgyeknek egy szál virággal kedveskedik. 

(A virágok átadása után)

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Szomorú  kötelességének  tesz  eleget,  amikor  tájékoztatja  a
Közgyűlést,  hogy  2016.  február  12-én  elhunyt  Koleszár  Lajos  volt  országgyűlési  képviselő,  a
Semmelweis Kórház nyugalmazott igazgatója, aki 1973-tól a Miskolci Városi Semmelweis Ignác
Kórházban  dolgozott  belgyógyászként,  majd  adjunktusi,  részlegvezető  főorvosi  beosztásban
végezte munkáját.  1995-től volt az intézmény önkormányzat által kinevezett orvos-igazgatója és
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sokrétű  közéleti  tevékenységet  folytatott,  1993-tól  elnökségi  tagja  volt  a  Magyar  Triatlon
Szövetségnek, 1995-től a Borsodi Igazságügyi Orvosszakértésért Alapítvány kuratóriumi elnöke, és
tagja volt az Első Miskolci Lions klubnak is. 
Kéri, hogy néma felállással emlékezzenek meg Róla.

(A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik)

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Örömteli  bejelentéssel  folytatja,  miszerint  a  Diósgyőr  Női
Kosárlabda csapata 22 év után ismét kupadöntőt nyert, ezúton is gratulál a teljesítményhez. 

Bejelenti, hogy érdemi munkájukat a napirendi pontok elfogadásával kezdik. Az SZMSZ 20. § (5)
bekezdése alapján kéri, hogy a Közgyűlés a sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási
Megállapodása módosításának jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

2. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci ’56-os Emlékbizottság létrehozására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

3. sürgősségi napirend zárt ülésre: Javaslat Révész Péter önkormányzati képviselő
méltatlansági ügyében döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 2  nem szavazattal, 4  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

4. sürgősségi napirend zárt ülésre: Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.-t érintő 
döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 20 igen, 0  nem szavazattal, 9  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése  alapján  javasolja,  hogy  összevontan  vitassák  meg  az Önkormányzat  és  szerveinek
működésével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 2., 3., valamint a sürgősségi 1.
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és 2. napirendeket, majd önállóan tárgyalják a meghívó szerinti 1. napirendet, ezt követően kerüljön
sor a zárt ülésre.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18  igen, 11  nem szavazattal, 0  tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, hogy most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett
sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve)
NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015. (III. 13.) önkormányzati 
rendelet módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás)

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata turizmus ágazatot érintő döntéseinek
meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott óvodákba történő
beiratkozásról szóló közlemény megtételére és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

ZÁRT ÜLÉS:

4. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodása
módosításának jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat a Miskolci ’56-os Emlékbizottság létrehozására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE:

3. Javaslat  Révész  Péter  önkormányzati  képviselő  méltatlansági  ügyében  döntés
meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4.  Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.-t érintő döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Nánási-Kocsis Norbert elnök – Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrendnek megfelelően az Önkormányzat
és szerveinek működésével kapcsolatos napirendek tárgyalásával folytatják a munkát.

2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata turizmus ágazatot érintő
döntéseinek meghozatalára

3. napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott
óvodákba történő beiratkozásról szóló közlemény megtételére és a kapcsolódó
döntések meghozatalára

1. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási
Megállapodása módosításának jóváhagyására

2. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci ’56-os Emlékbizottság létrehozására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Felkéri Kiss  Gábor  alpolgármester  urat, tegye  meg  szóbeli
kiegészítését. 

/Projektoron kivetített prezentációval segíti beszédét./

Kiss Gábor alpolgármester: A 2. napirendhez kapcsolódóan elmondja, hogy olyan javaslatokat
tesz a következő időszakban induló fejlesztésekhez, amelyek egyrészt célokat fogalmaznak meg,
másrészt pályázati kereteket határoznak meg. Ennél is lényegesebb viszont, hogy komplex módon
át lehet tekinteni a turizmus fejlődését a városban, valamint a fejlesztés irányvonalait. Miskolc a
régió kiemelkedő turisztikai célpontjává vált, a Diósgyőri Vár első ütemének, a megújult Függőkert,
illetve a Tapolcai Strandfürdő fejlesztésének hatásai is látszanak már a turisztikai eredményeken.
Jelentősen, 41%-kal nőtt a látogatók, és 60%-kal az itt töltött vendégéjszakák száma 2008. óta. A
város  stratégiai  célok  mentén  fejleszti  a  turizmust  is,  melyet  a  gazdaságfejlesztés  kiemelt
területének tart. A célcsoportok és a célok meghatározásra kerültek, a város növelni kívánja az itt
töltött vendégéjszakák számát, a családi turizmusra épít, és olyan arculatot kíván kiépíteni, melyben
a  történelmi  és  a  modern  attrakciók  együtt  szerepelnek.  A következő  időszakhoz  egy  nagyon
komoly fejlesztési sorozat kapcsolódik, melynek gerince a város által tervezhető TOP forrás. Ebben
a turizmus külön fejezetként szerepel. Ez kiegészítésre kerül további 100%-os támogatási arányú
egyéb forrásokkal. Nagyon fontos, hogy a városi kezdeményezések mellett partner a Bükki Nemzeti
Park, melynek beruházásában a Herman Ottó Emlékparkban közel másfél milliárdos fejlesztés indul
meg, illetve partnerek azok a magánbefektetők is, akik turisztikai attrakciót hoznak létre a városban.
A MIDMAR Nonprofit Kft. a város turisztikai szakmai feladatait látja el közszolgáltatási szerződés
keretében. Ahhoz, hogy turisztikai marketing tevékenység fejlesztésére pályázhasson, módosítani
kell a közszolgáltatási szerződést. A pályázat elvárja, hogy az idegenforgalmi adó 40%-át a város
erre fordítsa, amit helyesnek tart.  A Lillafüred gyógyhely fejlesztési pályázat egy olyan GINOP
pályázat, amelyet kifejezetten a gyógyhely minősítéssel rendelkező desztinációk számára hirdettek
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meg.  Lillafüred  elsők  között  kapta  meg  ezt  az  elismerést.  Folyamatban  van  Miskolc-Tapolca
gyógyhellyé minősítése is. Ennek keretében olyan módon újulhat meg Lillafüred, amelyre nagyon
nagy  szükség  van.  A tervezők  filozófiája  az  volt,  hogy  Lillafüredet  egy  kerek  egésznek  kell
tekinteni, meg kell keresni, hogy melyek azok a pontok, amelyeken fejleszteni szükséges ahhoz,
hogy  az  ideérkező  vendégek  megfelelő  színvonalat  találjanak.  Megújul  ennek  keretében  a
Magdolna Park, olyan utakat, sétányokat, tereket fognak létrehozni a projekt keretében 800 millió
forintos beruházással, amely visszahozza Lillafüred fényét, romantikus hangulatát és azt ötvözi  a
legkorszerűbb,  például  informatikai  eszközök  használatával.  A 2020-ig  megvalósuló  fejlesztési
projektek soha nem látott fejlődést hoznak majd erre a területre.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a szóbeli kiegészítést. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező Bizottságokat, ismertessék álláspontjukat. 

Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  2.  napirend  mindhárom  határozati

javaslatát többségében támogatta. 
• Pénzügyi  Bizottság: a  2.  napirendhez  tartozó  határozati  javaslatokat  többségében

támogatta.
• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: a  2.  napirend

mindhárom határozati javaslatát többségében, a 3. napirendet pedig egyhangúlag támogatta 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  feletti  vitát  megnyitja.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr.  Kovács  László:  A Frakciók  részéről  a  2.  napirendhez  kapcsolódóan  elmondja,  hogy nagy
örömmel olvasták az anyagban a vendégéjszakák,  illetve a vendégek számának utóbbi  5  évben
történő pozitív alakulását, amely hosszú távon nagy reményekre ad okot. Annak is nagy jelentősége
van,  hogy  a  város  és  közvetlen  környezete  visszanyeri  régi  rangját  és  fényét,  amely  a  két
világháború között  és azt követően is  jellemezte.  Ez ugyanúgy vonatkozik Lillafüredre,  a Bükk
agglomerációra  és  Miskolc-Tapolcára.  Az előterjesztés  részletesen érinti,  hogy azok a strandok,
melyek korábban bezárt állapotban voltak, újjáépítésre és átadásra kerültek. Az is látható, hogy a
német,  cseh,  ukrán és  román turisták  milyen jelentős  létszámmal  látogatnak el  Miskolcra.  Egy
dolgot  emelne ki  még ezeken kívül,  mégpedig azt,  hogy véleménye szerint Dél-Szlovákiában a
felvidéki magyarság körében történő marketingnek lenne még óriási lehetősége. Az onnan érkező
turisták száma nem túl jelentős. A turisztikai fejlesztések között meg kell említeni a Diósgyőri Vár
első ütemét, külön öröm az a hír, amely a napokban látott napvilágot, hogy a Vár fejlesztésének
második  ütemére  kormányzati  szintű  támogatást  is  kap  a  város.  Átadásra  került  a  Lillafüredi
Függőkert, a Herman Ottó Múzeum fejlesztése is megvalósult, és küszöbön áll a Miskolc-Tapolcai
Strandfürdő második ütemének kialakítása.  A Lovagi Tornák tere szintén országosan különleges
attrakció, a lovas bemutatók, illetve versenyek kapcsán már elindult egy komoly kezdeményezés,
remélhetőleg európai szintű versenyek is megrendezésre kerülnek majd. Nem szabad elfelejteni azt
sem, hogy Lillafüreden nem városi fejlesztésben ugyan, de a DVTK Szabadidő Parkban most kerül
beindításra  a  libegő,  mellyel  Fehérkőlápára  lehet  feljutni.  Úgy  gondolja,  hogy  a  turizmus
fejlesztésben Miskolc az elmúlt öt évben olyan szép startot vett, amelyek jó reményekre jogosítanak
a következő évekre. Konkrétan a gyógyhelyfejlesztési pályázat támogatható, szervesen illeszkedhet
majd a kulturális és sport attrakciókhoz. 

Soós  Attila:  Mindig  különleges  öröm,  hogy  ha  olyan  sikerágazatot  érintő  intézkedésekről
beszélhetnek, mint a turisztika, amely 2010-ig egy mostohagyerekként kezelt ágazata volt Miskolc
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város vezetésének. 
Fontosnak tartja megemlíteni, hogy addig amíg Jakab Péter frakcióvezető úr nem kér bocsánatot
megjegyzései miatt a miskolci nyugdíjasoktól, addig hozzászólásai alatt a FIDESZ-KDNP Frakció
ki fog vonulni az ülésteremből. 

Katona Ferenc:  A turizmusról szóló napirend kapcsán elmondja, hogy Miskolc földrajzi fekvése
korábban  inkább  a  kereskedőket,  ma  leginkább  a  befektetőket  és  a  turistákat  vonzza.  Ezt  a
lehetőséget a mindenkori városvezetés ki is használta több-kevesebb sikerrel. A 2010 után induló
fejlesztések gyümölcse most kezd beérni. Az ellenzék korábban arra hivatkozott, hogy a mostani
városvezetés  készen  kapta  a  terveket.  Véleménye  szerint  ezek  a  tervek  félig  készek  és
megvalósíthatatlanul  drágák  voltak,  példaként  említi  a  Vizek  Völgye  Projektet.  A Selyemréten
évekig  hirdette  egy  tábla  hogy  „Itt  a  családja  fürdőjét  építjük”.  A jelenlegi  városvezetés  ezt
megvalósította,  Miskolc-Tapolcát is felébresztették tíz éves álmából. Nem titok,  hogy tervezik a
belváros,  a  történelmi  Avas,  Tapolca,  valamint  a  Diósgyőr  és  Lillafüred  turisztikai
továbbfejlesztését.  Mint  minden  szektorban,  itt  is  verseny  van  az  országban  és  a  régióban.  A
vendégeket elsősorban a rendezvények vonzzák, legyen az kulturális, turisztikai, sport, tudományos
vagy üzleti.  A minőségi szállások és a gasztronómiai élvezetek,  összességében a lélek és a test
kényeztetése  a  cél.  Ehhez  megfelelő  infrastruktúra,  tisztaság,  biztonság  és  vendégszeretet
szükséges, a város vezetése azon dolgozik, hogy ezeket teljesítse. A nagyobb attrakciókat, mint a
fürdők, a városi múzeumok, a város működteti, de ezek vonzzák a befektetőket és jót tesznek a
helyi  szolgáltatóknak,  gondol  itt  az  Avalon  Parkra,  vagy  a  DVTK  Szabadidőparkra,  mint
magánbefektetőkre.  Lillafüred,  mint  gyógyüdülőhely  fejlesztése  pályázati  forrásból  hamarosan
megvalósulhat, mint ahogy a Bükk keleti kapuja a Herman Ottó Park fejlesztése is, mely a Bükki
Nemzeti  Park beruházása.  Minden szolgáltatást  értékesíteni kell,  ezért  hozták létre a MIDMAR
Nonprofit  Kft.-t,  amely  a  város  idegenforgalmi  marketingjével  foglalkozik,  működtetve  a
Tourinform  hálózatot,  illetve  a  Miskolc  Boltot.  Egy  sikeres  pályázaton  már  túl  vannak  és  a
napokban  nyújtották  be  az  újabbat.  Alig  néhány  éves  működése  során  a  Kft.  több  szakmai
elismerésben is részesült. Úgy gondolja, hogy egy ötlet és az ebből születő terv akkor életképes, ha
megvalósult. Jelenleg ezt teszik, terveznek és megvalósítanak a turisztika területén. 

Molnár Péter: Csatlakozik  az  előtte  szólókhoz  a  turizmus  vonatkozásában.  A FIDESZ-KDNP
Frakciószövetség úgy látja, hogy Miskolcon az idegenforgalom zászlós hajóvá vált és ténylegesen
tesznek is ennek érdekében. Megállapítható, az utóbbi évek trendjeit tekintve, hogy Miskolcon az
ipar mellett egy új sikerágazat lett a turizmus. Olyan attrakciók és desztinációk kerültek fejlesztésre
a városban, melyek egyértelműen nem csak vonzzák, hanem egyre több napra itt is tartják az ide
látogató turistákat. Az előtte szólók felsorolták a nagyobb jelentőségű fejlesztéseket, melyek nagy
részben kormányzati támogatással valósultak meg, illetve szó esett már a magánberuházásokról is.
Erről az útról letérni nem szabad, mert Miskolc a turizmus és a kultúra segítségével végképp ki tud
törni abból a képből, amelybe beleszorították a rendszerváltozás környékén. 
A másik téma amelyről mindenképpen szót  kell  ejteni az az ’56-os Emlékbizottság.  A Rákóczi
Szövetségnek van egy diákoknak szóló történelmi versenye. Mindenki számára egyértelmű, hogy az
’56-os forradalmi eseményekben Miskolc városa nagyon jelentős szerepet játszott. Az eltelt több
emberöltőnyi időszak után, most lesz ennek a forradalomnak a 60. évfordulója.  Úgy gondolják,
hogy Miskolc városában ebben az évben méltó megemlékezéseket kell majd rendezni, ezért fontos
az Emlékbizottság megalakítása. Össze kell gyűjteni az utókor számára az adatokat, megőrizve ’56
dicső emlékét. 

Barta  Gábor: Mára  elmondható,  hogy Miskolc  új  sikerágazata  a  turizmus.  Csak  a  mutatókat
elnézve is látni a fejlődést, amely az elmúlt években jellemezte ezt az ágazatot. Néhány fontosabb
kiemelkedő adatot említ. Ezek az eredmények nem jöhettek volna létre, ha a város vezetése 2010-
től nem valósítja meg szisztematikusan azokat a fejlesztéseket, amelyek ide vonzzák a vendégeket.
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Nem elég egy turisztikai attrakció, egy jó minőségű szolgáltatás, de látványos épített környezet is
szükséges a sikerhez. Több mint 7 milliárd forint értékben valósultak meg turisztikai beruházások
az  elmúlt  időszakban,  ezeket  a  fejlesztéseket  senkinek  nem kell  bemutatni.  Elmondható,  hogy
Miskolc nem csak ipari, hanem idegenforgalmi központtá is vált 2010. közepétől. A városfejlesztési
tervek egy egyre élhetőbb, vonzó várost körvonalaznak, az embereknek pedig jól esik egy olyan
városban élni, amelynek megszépülő, gyarapodó környezetére méltán lehetnek büszkék. Lillafüred
és a Peleház fejlesztése nagyon fontos, saját gyermekkorára emlékezve mindig örömmel mentek
Herman Ottó gyökereit keresni, vagy túrázni a Bükkben, ez a lehetőség a következő generációk
számára is adott lesz.

Glatz Katalin: Szintén a turisztika kapcsán elmondja, hogy a miskolci lakosság számára is érezhető
az ágazat lendületes fejlődése, az, hogy a város idegenforgalmi és turisztikai központtá vált. Az új
sikerágazat  húzza  magával  a  gazdasági  növekedést  és  segíti  a  természeti  és  kulturális  értékek
megőrzését.  Javítja  a  lakosság  életkörülményeit,  munkahelyet  teremt,  növeli  a  kereskedelmi  és
idegenforgalmi vállalkozások bevételeit is. A kereskedelmi szálláshelyek bevétele 2010-hez képest
közel kétszeresére nőtt. A város turisztikai adottságai rendkívül kedvezőek, ezt erősítették az előző
öt  évben  megvalósuló  látványos  fejlesztések,  melyeket  már  az  előtte  szólók  is  említettek.  A
turisztikai  attrakciók  a  fejlesztéseknek  köszönhetően  mára  már  komplex  turisztikai  terméket,
minőségi  élvezetet  ajánlanak az  ide  látogatók számára.  Ez  a  komplexitás  vonzza  a  fizetőképes
keresletet. A statisztikai adatok alapján a vendégek száma 2010-ben 95 ezer fő volt, ez 2015. évre
151 ezer  főre  emelkedett.  A turisztikai  infrastruktúrafejlesztés  a  továbbiakban is  nagyon fontos
célkitűzés, ezt a MIDMAR Kft., mint helyi TDM szervezet eredményesen tudja menedzselni. A két
GINOP pályázat révén Miskolc összesen 865 millió forint támogatáshoz juthat ismét. A lillafüredi
gyógyhelyfejlesztés  is  hozzájárul  a  város  idegenforgalmi  és  iparűzési  adóbevételeinek
növekedéséhez. Véleménye szerint nem kérdés az előterjesztés támogatása. 

Dr. Tompa Sándor: Előre leszögezi, hogy ezeket a fejlesztéseket támogatja. Az irányt jónak tartja,
hiszen több mint 10 évvel  ezelőtt,  mikor az uniós előcsatlakozási források megnyíltak,  akkor a
város fejlesztési terveket készített többek között a város turisztikai irányvonalának meghatározására.
Ezt  az  irányt  követi  a  jelenlegi  városvezetés  is,  kihasználva  az  adódó  uniós  forrásokat,
lehetőségeket. Nem érdemes azzal az amnéziával foglalkozni, amivel találkozik az előterjesztő és a
képviselők részéről is, mert az eredmény a fontos, hogy a város fejlődik.
Szóváteszi  azonban,  hogy  magát  a  pályázati  anyagokat  nem  ismerhetik  meg,  ahogy  nem
ismerhették  meg  a  bizottsági  ülések  alkalmával.  Nem  tudják  pontosan,  hogy  mire  pályáznak,
milyenek lesznek a fejlesztési irányok, hogy a Hámori tó környékével fognak-e valamit kezdeni,
hogy ez a gyógyhely újraminősítés milyen módon szerepel ebben a 800 milliós projektben. Nem
tudják azt sem pontosan, hogy az egy mondatos utalás – ami az előterjesztésben található –, hogy a
közlekedési  kapcsolatokat  is  fejlesztik,  vajon  takarja-e  a  korábban  Lillafüreddel  kapcsolatosan
egyszer  egy  hirtelen  behozott  anyagnak  az  elemeit,  hogy  a  Kisvasutat  tovább  fogják  építeni
Lillafüreden abba az irányba, ahol hamarosan a Libegő megnyílik. 
Alapvetően azt  hiányolja  képviselőként,  hogy megismerhessék  a  teljes  anyagot,  mielőtt  döntést
hoznak. Szeretné, ha a lakosság is megismerné a részleteket.
Szóváteszi, hogy az SZMSZ 24. § 11. pontja szerint – Kiss Gábor alpolgármester urat kivéve –
szabálytalanul  cselekednek,  hiszen vizuális  prezentáció segíti  a  hozzászólásaikat,  amit  nem tesz
lehetővé az SZMSZ. Ennek értelmében kéri, hogy azt szüntessék meg.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A pályázati  anyagokat  korábban is  és  most  is  láthatóvá  tették,
amikor pályázati  anyagokról volt  szó. Megjegyzi,  hogy a koncepció nem minősül anyagnak, az
mindig a szakmai munka hatáskörébe tartozott, nem egy kibocsátható anyag. Amikor a koncepciók
lezárulnak, pályázati anyag lesz belőlük, akkor azt mindenki láthatja.

7



– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab Péter: Úgy gondolja, hogy a megvalósult eredményeket nem szabad elvitatni. Örül annak,
hogy Tapolcán elindult valami és van már, ha nem is strand, de strand jellegű létesítmény, ami a
látható  diagram szerint  53 ezer  vendéget  csalogatott,  ami  kezdetnek nem rossz.  Egy diagramot
hiányolt a prezentációból, hogy ez elmúlt két évben hány vendéget csalogatott a Diósgyőri Strand.
A válasz nyilván nulla, mert nincs Diósgyőri Strand, bezárták, ezt a sokak által kedvelt fürdőt. Két
évvel ezelőtt azt ígérték, hogy csak addig tart ez az állapot, amíg a Lovagi Tornák tere épül, mert az
építkezés  zavarná  a  pihenni  vágyók  nyugalmát.  A tér  elkészült,  átadásra  került,  tehát  választ
szeretnének  kapni  arra,  hogy  az  idei  évben  megnyílik-e  a  strand.  Örül  annak,  hogy  nőtt  a
vendégéjszakák száma, jönnek a turisták Miskolcra, de úgy gondolja, hogy a város fejlődését nem
ez, hanem az prezentálja legfőképpen, hogy a miskolciak közül hányan tudják igénybe venni a saját
városuk turisztikai szolgáltatásait. Egy olyan városban, ahol az átlagfizetések messze elmaradnak az
országos szinttől, ott attól tart, ebben a diagramban nagyon alacsony szám szerepelne.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ezeket a statisztikákat természetesen Képviselő úr rendelkezésére
bocsátják.  A munkahelyteremtés  területén  elvégzett  munka,  a  több  mint  öt  ezer  új  munkahely
egyértelműen azt bizonyítja, hogy a miskolciak pénztárcája kicsit vastagabb lett. Igaz, nem olyan
ütemben, mint ahogy azt mindannyian szeretnék, de szép lassan igen.

Pakusza Zoltán: Felszólalásában elmondja, hogy ha van olyan ágazat Miskolcon, ami fejlődik, az a
turizmus.  Ezt  a  sikert  nem is  szeretnék  elvitatni.  A Kulturális  Bizottság  ülésén  kérte,  kérték  a
pályázati anyagot, mert ennek tudatában lehet igazából megfelelő döntéseket hozni. Polgármester úr
azt mondta, hogy ez csak koncepció, nem pályázati anyag. Úgy gondolja, hogy itt, most pályázati
anyagról fognak dönteni, nem pedig koncepciókról. Egy döntést akkor tudnak meghozni felelősen,
ha minden egyes elemét a döntésnek ismerik. Nem érti, hogy ezt a pályázati anyagot miért nem
kaphatták meg a képviselők. A bizottsági ülésen kérték, hogy a Közgyűlésig ezt kapják meg. Azt a
választ kapták, hogy meg fogják vizsgálni, hogy jogilag megkaphatják-e. Arra sem kaptak választ,
hogy jogilag megkaphatják-e. Felvetődik a kérdés, hogyha a képviselőknek nincs köze hozzá, akkor
kinek van. Egy városban az ilyen ügyekben a képviselők döntenek. Megjegyzi, úgy kell dönteniük,
hogy nem ismernek anyagokat. Ismételten kérdezi, miért nem kaphatják meg az anyagokat, mi a
Jogi Osztály véleménye erről.
Szintén fontos és örülne annak, ha Soós úr elmondaná, hogy addig is kivonulnak, amíg a Nemzeti
Nyomozó Iroda kinyomozza a „feketekassza” ügyét. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az anyaggal kapcsolatban elmondja, hogyha kiadható, akkor adják
ki. 

A Jogi Osztály vezetője jelzi, hogy kiadhatóak az anyagok.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ami kiadható, azt adják ki. Legfeljebb szünetet rendel el, amíg a
képviselők tanulmányozzák azokat. Amit jogszabály nem tilt, annak tegyenek eleget. 
Hangsúlyozza és kéri, hogy a jövőben járjanak el aszerint, hogy amit nem tiltanak jogszabályok,
annak teremtsék meg a lehetőségét, hogy hozzáférjenek azok, akik ebben dolgoznak.

Nagy-Korsa Judit: A turizmussal kapcsolatban kíván néhány gondolatot megosztani. Örvendetes,
így örülnek ők is az elért eredményeknek. Felhívja a figyelmet arra, hogy a belvárosban is szét
kellene  nézni,  legalább  annyi  figyelmet  kellene  fordítani  a  Széchenyi  utcára,  mint  amennyit
fordítanak a szép környezetben elhelyezkedő attrakciókra. Miskolcon a térkövek állapota – kiemeli
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a Villanyrendőrt és környékét – borzasztó állapotban van. Oda kellene erre is figyelni, meg kellene
ezt is csinálni. A belvárosban nincs egy működő óra a Villanyrendőr kivételével, ami viszont nincs
jó állapotban, két oldala olvashatatlan. Ezekre is oda kellene figyelni. Rengeteg a belvárosban az
üres üzlet,  sorra zárnak be a Széchenyin az üzletek.  Molnár képviselő úr az Emlékbizottsággal
kapcsolatban azt  mondta,  hogy sikeres  és  győztes  ’56-os  forradalom,  ami  minimum történelem
hamisítás. Nem győzött a forradalom, mert bejöttek az oroszok.

Molnár képviselő a háttérben észrevételt tesz.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  a  Képviselő-testületet,  hogy próbálják  meg  a  Közgyűlés
komolyságát fenntartani.

Hubay  György: Nagy-Korsa  képviselő  asszonynak  válaszában  elmondja,  hogy  ugyan  a
Villanyrendőrnél  lévő  óra  lehet  nem  mindig  működik,  de  kiváltja  az,  hogy  minden
villamosmegállóban a kijelzőről jól leolvasható az idő. 
Turizmusfejlesztés napirendi előterjesztés kapcsán az előtte szólók már szinte mindent elmondtak.
Megjegyzi, hogy mikor Lillafüredről van szó, az külön örvendetes. Hosszú évtizedek óta szoros
kapcsolatban  áll  Lillafüreddel  és  a  Bükkel,  többek  között  a  sport  révén  is.  A  felszólalások
tekintetében hallható, hogy a turizmus, mint sikerágazat, az ellenzék részéről is elismert pozitívum.
A benyújtandó pályázattal kapcsolatban kiemeli a Herman Ottó Ház felújítását, melyeket ismertet. A
Kisvasút állomásánál, a Magdolna Parknál vannak hiányosságok, de felújításra kerül az is, ahogy az
Erzsébet sétány szintén. 
A felszólalók már említették, hogy az ipar mellett a turizmus az egyik siker ágazat, de azt sem
szabad elfelejteni,  hogyan jutottak idáig.  Jó úton haladnak – mindannyiuk megelégedésére –,  a
vendégéjszakákat  figyelembe  véve  ez  a  fejlődés  töretlen,  reményeik  szerint  az  elkövetkezendő
időszakban ugyanígy fognak haladni.

Dr. Tompa Sándor: Vitatkozik azzal, amit Soós képviselő úr mondott, hogy mostohagyerek volt az
előző ciklusokban a turizmus, idegenforgalom. Kobold Tamás is olyan polgármester volt, akinek
szívügye volt a város turisztikai fejlesztése, a Diósgyőri Vár pedig különösen. Ahogy haladtak a
ciklusok előrébb és az Európai Unió biztosította a forrásokat, úgy egyre nagyobb lehetősége nyílt
ennek az ágazatnak is. A kollektív amnéziával nem akar vitatkozni. Óvatosan nézegeti az e-mailjeit,
hogy megkapják-e ezt a döntés előkészítő, projektcélokat megfogalmazó tanulmányt. Megjegyzi,
nem hiszi, hogy a döntéshozók elöl el lehet zárni ilyen információkat.
Elmondja,  hogy  a  bizottsági  ülés  napirendjén  szerepelt  a  Közbeszerzési  Terv  elfogadása.  Egy
talányos pontjára kérdez rá, amely érdekes lehet Diósgyőr, Lillafüred térségében.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A közérdekű napirendnél tegye fel Képviselő úr ezt a kérdést. Kéri,
hogy a napirend témájában tegye meg felszólalását.

Dr. Tompa Sándor: A Diósgyőri Várba tervezett szálloda vonatkozásában szálloda üzemeltetői,
közvetítői szolgáltatásra írnak ki közbeszerzést. Kérdése, hogy mit jelent ez. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A közérdekű napirendnél tegye fel Képviselő úr ezt a kérdést, nem
ehhez a napirendhez tartozott a kérdés.

Dr. Kovács László: Az ’56-os Emlékbizottság napirendhez kíván hozzászólni. A Képviselő asszony
által  mondott  csacskasággal  nem  kíván  foglalkozni,  a  forradalom  természetesen  győzött,
megalakultak a forradalmi bizottságok, többpárti kormánya lett Magyarországnak, kilépett a Varsói
szerződésből. Az egy másik kérdés, hogy a szabadságharcot – a világ akkori legerősebb hadserege –
a szovjet-orosz hadsereg vérbe fojtotta és súlyos megtorlás követte. Hangsúlyozza, a forradalom
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győzött. Az 1956-os magyar forradalom és szabadságharc azok közé a ritka dolgok közé tartozik,
amik Magyarországot az egész világon ismertté tették. Akik járnak külföldön, azok látják is, hogy
Magyarország „márkajegyét” gyakorlatilag három dolog jelképezi napjainkig is: a magyar gulyás,
Puskás Ferenc labdarúgó és az ’56-os forradalom. 
Miskolc városában történtek 1956-ban a vidéki helyszínek közül vette ki leginkább a részét a vidéki
forradalmi  és  szabadságharcos  eseményekből.  Miskolcon  az  egyetemi  ifjúság,  a  baloldali
értelmiség, a kulturális terület képviselői és a munkásság is részt vett az eseményekben. Az az idő,
ami azóta eltelt, az részben történelmi távlatot jelent, másrészt még 60 év elteltével élnek azok az
emberek,  akiket  fel  lehet  kutatni,  akik  részesei  és  elszenvedői  is  lehettek  az  eseményeknek,  a
későbbi megtorlásoknak. Úgy gondolják, hogy ez az év nemcsak arra lesz jó, hogy méltóképpen
tiszteleghessenek  az  1956-os  forradalom  miskolci  eseményei  előtt,  hanem  hogy  az  utolsó
pillanatban  vannak  ahhoz,  hogy  összegyűjtsék  azokat  az  adatokat,  tényeket,  dokumentumokat,
amelyek hosszútávon történelmileg is olyan helyzetbe hozzák ezt az eseményt, hogy a gyermekeik,
unokáik is megtudhassák, hogy pontosan mi is történt. 
Kiemeli, nemcsak támogatják, hanem tevőlegesen is részt kívánnak a bizottság munkájában venni.
Úgy gondolják, hogy 1956 minden magyarországi embernek vonatkoztatási pont, ez határozza meg
a hozzáállását  ahhoz,  hogy történelmileg  és  politikailag hova helyezi  magát  a  magyar  politikai
palettán. 

Földesi  Norbert: Turisztika  kapcsán  két  témát  kíván említeni.  A belvárosról  már  szóltak,  erre
kiegészítésként  elmondja,  hogy  ha  hátulról  közelítik  meg,  elég  rossz  képet  nyújt,  a  parkolási
lehetőségek  több  helyen  hagynak  kívánni  valót  /Széchenyi  negyed,  Városházával  szembeni
parkoló/. A belváros a turistának látványosság kell, hogy legyen. A Széchenyi negyed parkolóház
állapotát helyre kellene állítani – egyre romlik –, hajléktalanok „laknak” ott. Kéri, hogy a város
vezetése koncepcionálisan vizsgálja meg,  hogy ezekkel a parkolóegységekkel mit  kíván tenni a
jövőben, mert ez is a turisztika része. 
A grafikonokon is jól látszik, hogy az egyik leglátogatottabb Miskolcon a Barlangfürdő, melyen a
2010-ig tartó időszakig több mint 5 milliárdos fejlesztést hajtottak végre. 2010 óta nem történt ott
változás. Ha ciklusokon átívelő programokról beszélnek, akkor azt is meg kell említeni, hogy 2010
előtt is voltak fejlesztési koncepciók, voltak tervek azért, hogy Miskolc fejlődjön.

Glatz  Katalin: Az  óvodai  férőhelyek  kapcsán  elmondja,  hogy  Miskolcon  a  befogadó  létszám
elegendő.  Valamennyi  óvodába  jelentkező,  illetve  óvodára  kötelezett  felvételi  igényét  ki  tudják
elégíteni. Az elmúlt években számos óvoda esett át részleges vagy teljes felújításon. A megújuló
intézmények  mind  esztétikus  külső  és  belső  körülményekkel  várják  a  leendő  óvodásokat.
Pozitívum, hogy folytatódnak az intézményfelújítások és 2020-ra valamennyi nevelési intézmény
megújul.  Az  óvodák  életében  a  beiratkozás  egy nagyon  fontos  dolog,  a  beiratkozó  gyermekek
számának tükrében tudnak az óvodák felkészülni a következő nevelési évre. 

Dr. Kovács László: A terület önkormányzati képviselőjeként nagyon örül annak, hogy a Lillafüred
Gyógyhely  Komplex  Turisztika  fejlesztéssel  kapcsolatos  pályázatban  részt  kívánnak  venni.
Mindemellett megújul a Kisvasút melletti park, épül játszótér is Lillafüreden. 
Kérdése, amikor az Erzsébet sétány részleges rekonstrukciójáról beszélnek, szerepel az anyagban,
hogy a projekt keretében a közlekedési kapcsolatok fejlesztése is megvalósulhat. A konkrétumok
felől érdeklődik, hogy mit ért ezalatt az előterjesztő.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a
vitát lezárja.
Kéri a Miskolci Városfejlesztési Kft. vezetőjét, hogy válaszoljon a felmerült kérdésekre.
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Lengyel  Katalin: A  közlekedési  kapcsolatok  fejlesztése  azt  jelenti,  hogy  az  5-ös  busz
végállomásának a fordulóját újítják fel, kulturált képet adnak a környezetének. Szerették volna az 5-
ös busznak azt a megállóját is rendbe tenni, ami a Kisvonatnál van, de a pályázat nem tette lehetővé,
hogy  más  területen  fejlesszenek,  a  terület  csak  önkormányzati  tulajdon  lehetett.  A terv  azért
elkészült, nem adták fel, amint adódik rá lehetőség, akkor sort kerítenek a beruházására.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Igazgató asszonynak a választ.
Az elfogadott  tárgyalási  sorrend szerint a  meghívó szerinti  1.  napirend  tárgyalásával  folytatják
munkájukat.

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.  13.)
önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetésé.

Bizottsági vélemények:
 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását.
 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a rendeletmódosítást.
 Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: támogatta  a  rendelet

módosítását.
 Egészségügyi és Szociális Bizottság: támogatta a rendeletmódosítás elfogadását.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab Péter: Úgy gondolja, hogy a 2015. évi költségvetés vélhetően utolsó módosítása van előttük,
amelyről már olyan sokat beszélni nem is kell. Egy hónappal ezelőtt a fideszes többség a 2016. évi
büdzsét is elfogadta. Az biztos, hogy amikor egy hónappal ezelőtt arról beszélt, hogy a vezetés által
év  elején  benyújtott  egyensúlyi  költségvetés  év  közben  rendre  összeomlik,  akkor  nagyjából  a
mostani előterjesztésről ejtett szót. A 2015. évi költségvetés is egyensúlyinak indult, a világ egyik
legjobb költségvetéseként aposztrofálták, aztán mi lett belőle: egy 12 milliárd forintos hiány és 9
milliárd forintos hitelfelvétel. Olyan költségvetés volt, ami arra nem volt képes, hogy rendezze az
önkormányzati dolgozók felé fennálló többéves tartozásokat, rendezze a vezetés által megígért 3%-
os béremelést. Arra alkalmas volt a büdzsé, hogy a Holdig vezérigazgatójának az 1 millió forintos
lakhatási  hozzájárulását  kitermelje,  de  ettől  függetlenül  még  az  átlag  miskolci  számára  ez  a
költségvetés egy vegetálás.

(Dr. Kriza Ákos polgármester megvonja Képviselő úrtól a szót, tekintettel arra, hogy nem a
napirendhez kapcsolódón szólt hozzá.)

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A hozzászólás  kapcsán  kéri  Képviselő  urat,  hogy  a  napirend
témájában  szólaljon  fel,  mert  mindenről  beszél,  csak  arról  nem.  Ha  olyan  dolgokról  szeretne
beszélni  a  nyilvánosság  előtt,  aminek  nincs  köze  a  napirendekhez,  akkor  kéri,  tartson
sajtótájékoztatót, adjon ki közleményt. Hangsúlyozza, jelenleg közgyűlési ülés zajlik.

Soós Attila: Nem volt jelen Jakab Péter felszólalásakor, de várható volt, hogy aki egész nap otthon
heverészik, annak fogalma sincs Miskolc gazdasági életéről.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen rá a napirendre.

Soós Attila: Azt gondolja, hogy a IV. negyedéves korrekció – mint az utolsó korrekciója a 2015. évi
költségvetésnek – jól példázza és támasztja alá azt, amit 2010-ben a választóik asztalára leraktak.
Miskolc  költségvetése  olyan  lesz,  amely  a  gazdaságfejlesztést  mindenben  támogatja,  a
munkahelyteremtést elősegíti,  és minden olyan embernek, gazdasági társaságnak, aki Miskolcon
élni  és  boldogulni,  dolgozni  akar,  lehetőséget  biztosít.  Elmondhatják  mostanra,  hogy  ez  a
költségvetés  a  városi  fejlesztéseknek,  a  megvalósuló  beruházásoknak és  a  maradék hitelkeretek
kiváltásának  a  költségvetése.  Aki  szakmailag  értékelte  a  költségvetést  látható,  hogy  újabb  2,3
milliárd forint adósságtól szabadulnak meg azáltal, hogy saját forrást helyettesítenek ezek mellé. Az
is a miskolciakra tartozik, hogyha összehasonlítják 2015. eredményeit számokban a 2009-es évvel.
Öt számot ajánl figyelembe:  18 milliárdot fordítottak 2015-ben városüzemeltetésre, ami duplája a
2009-esnek. Szociális és oktatási feladatokban megváltozott a város feladatköre, ennek ellenére 5,4
milliárdot fordítottak a szociális területre, miközben 2009-ben törvényileg ellátva is 5,7 milliárdot
fordított  a városvezetés,  tehát ugyanannyit  a rászorulókra.  Oktatásra 9 milliárdot  költenek,  és a
turizmusban  sem csak  tervek  vannak,  eredmények  is,  5,8  milliárdot  költöttek  erre  a  területre,
szemben azzal, amit 2009-ben költött az akkori vezetés. Ha csak a fejlesztéseket és beruházásokat
nézik,  akkor  25  milliárd  forintnyi  beruházás  valósult  meg,  míg  2009-ben  ez  6  milliárd  volt.
Hangsúlyozza,  hogy 2015-ben  ezek  már  nem hitelből  valósulnak  meg.  A gazdaságfejlesztés,  a
munkahelyteremtés az utóbbi évtizedek legsikeresebb lobbitevékenységét mutathatja fel 2015-ben.
Példaként említi, hogy milliárdokat nyertek a Diósgyőri Stadionra, ami megépül, ahogy a Miskolc-
Tapolcai Strand II. ütemére, a Modern Városok Programot ugyanabban a formában hagyta jóvá a
Kormány, miközben hitelt továbbra sem terveznek igénybe venni, csak abban az esetben, ha annak
a megtérülése egyértelműen bizonyítható.  Úgy gondolják, hogy ez a költségvetés 2015-ben már
nemcsak stabil, hanem kiegyensúlyozott és fejlődést biztosító költségvetés volt, olyan, ami további
alapot és növekedési pályát biztosít ahhoz, hogy 2016-ban a miskolciaknak megígért fejlesztések
tovább folytatódnak. Végrehajtják azt, amit korábban vállaltak és ígértek, Miskolc egyre élhetőbb,
népszerűbb és vonzóbb város lesz. 

Molnár Péter: Amikor a költségvetésről beszélnek, akkor Miskolc városáról folytatnak diskurzust.
Az utóbbi időszakban olyan pozitív fejlemények történnek a városban, hogy már inkább a fejlődő
jövőről  beszélnek.  A tavalyi  és  az  idei  költségvetés  is  az  előrelépésről,  a  fejlődésről  szól,  ez
kiolvasható a korrekcióból is. Már rég nem azt az időszakot élik, mint a szocialista városvezetés
idején,  amikor még a működéshez is  hiteleket  kellett  felvenni  a városnak.,  amikor arról kellett
beszélni,  mekkora adósság  állományt  görget  maga előtt  az  Önkormányzat  és  próbál  évről-évre
túlélni. Már nem ezeket az időket élik, már a nyugodt fejlődés esztendeit élik 2010 óta, amióta
konzekvens városvezetés  irányítja  Miskolcot.  Polgármester  úr  és a  képviselők lobbierejének is,
valamint egy nagyarányú kormányzati támogatásnak köszönhetően a hiteleket le tudták nullázni.
Ma már  a  fejlesztésről  beszélnek  és  elmondhatják,  hogy az  utóbbi  években  olyan  fejlesztések
valósultak meg a városban például a turizmus kapcsán, amelyek újra pozicionálták Miskolc városát.
Polgármester  úr  és  Magyarország  kormányfője,  Orbán  Viktor  miniszterelnök  úr  között  olyan
stratégiai megállapodás köttetett, amely a Modern Városok Program keretén belül csúcsosodik ki.
Kiemeli az új ipari parkot, amely újra pozicionálja a várost, óriási lehetőségeket nyújt Miskolc és az
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agglomerációban élők számára is.  A Diósgyőri  Vár Komplex fejlesztése,  az Okos Város,  Okos
Miskolc  Program,  a  Miskolc-Tapolcai  Strandfürdő  II.  ütemének  fejlesztése  is  része  a  Modern
Városok Programnak. Amikor a költségvetésről beszélnek, akkor látni kell a nagy pozitívumokat.

Szécsényi Marianna: Molnár képviselőtársa gondolatit erősíti meg felszólalásában és fűzi tovább.
Az állam azokat az önkormányzatokat támogatja, amelyek képesek önerőből gazdálkodni. Miskolc
mára bebizonyította, hogy erre képes. Ezek a költségvetési módosítások már nem a működéshez
szükséges  újabb  és  újabb  hitelek  felvételéről  szólnak,  hanem  jórészt  már  a  városfejlesztési
programba beillesztett beruházások önerőhöz szükséges hitelek kiváltásáról szólnak. Miskolcnak
nemcsak a gazdasági pozíciója erősödött meg az utóbbi időben, hanem elmondható, hogy a város
az elmúlt évtizedek legeredményesebb lobbista időszakát tudhatja a háta mögött. Úgy gondolják,
hogy Miskolc vezetése jól képviseli a települést és nagyon jó munkát végez. Ez a költségvetési
módosítás  arról  is  szól,  hogy be  lehessen  illeszteni  a  városi  büdzsébe  a  kilobbizott  milliókat,
milliárdokat, hogy az időarányosan ide érkező része bekerüljön a költségvetés módosítási soraiba. 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: A Jobbik minden Közgyűlésen bebizonyítja, hogy nem ért semmihez.
A 2015. év IV. negyedéves korrekciójáról van most szó, látszik, hogy az előterjesztést sem olvasták
el.  Ezt  törvényi  kötelezettség  írja  elő  a  városnak  is,  hogy  minden  évben  a  költségvetés
vonatkozásában a tervezett adatokat felülvizsgálja és azt a tényleges adatokra módosítsa. A 2010-es
évben hatalmas szocialista hitelteherrel került át a város vezetése, de már jó kezekbe. A Fidesz-
KDNP-s  városvezetés  tudta  kezelni  a  hitelt,  amit  a  Kormány segítségével  le  is  győzött,  azóta
hitelmentesen gazdálkodik. Minden évben összezáró költségvetést tud alkotni. Hangsúlyozza, hogy
jó költségvetést, amit bizonyít az előző év zárása és az idei tervezete is. Megjegyzi, nem csodálja,
hogy a jobbikosok nem értenek hozzá, mert nincs közöttük egyetlen költségvetési vagy gazdasági
szakember sem, senki olyan, aki érdemben bele tudna szólni egy költségvetésbe. A felszólalásra
jelentkezők közül több jobbikos is van, majd bebizonyítják. Felteszi a kérdést, hogyan érthetnének
hozzá, amikor tele vannak munkanélkülivel.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, a napirend témájában tegye meg felszólalását.

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert: A  Jobbik  frakcióban  ülők  fele  munkanélküli,  így  a  családi
költségvetésüket sem tudják kiszámolni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A továbbiakban  kér  minden  képviselőt,  hogy  a  napirendeket
érintően tegyék meg felszólalásaikat.

Pakusza Zoltán: Úgy tűnik Nánási képviselő úrnak frusztrációja van a Jobbikkal kapcsolatban,
mert állandóan őket emlegeti. Mágusnak nevezi Nánási képviselőt, az ő vagyongyarapodásáról is
hallhatnának néhány szót. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Képviselő  urat  is,  hogy a  napirendről  beszéljen,  a  saját,
családi költségvetések helyett inkább a városéról beszéljenek. 

Pakusza Zoltán: Muszáj volt reagálni az elhangzottakra. 
A költségvetéssel kapcsolatban érdekes és el kell mondani, hogy nem lehet már tudni, miről lehet
felszólalni.  Nyilvánvalóan pénzügyekről beszélgetnek, és az előbb Jakab képviselőtársa is  arról
beszélt, költségvetésről és az ahhoz kapcsolódó miskolciakat érintő béremelésekről. Polgármester
úr  pedig  elvette  tőle  a  szót.  Ott  tartanak,  nem  hogy  arról  nem  lehet  beszélni,  ami  nincs  az
előterjesztésben,  hanem már az előterjesztésről  sem lehet  beszélni.  Ezt  nem érti.  Elhiszi,  hogy
vannak olyan dolgok, amik kellemetlenek egyesek számára, de csak úgy kikapcsolják a felszólaló
mikrofonját. A pártállami időket idézi ez a fajta metódus.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Amiről Képviselő úr beszél, annak köze sincs a napirendhez. 

Pakusza Zoltán: Ha nem vennék el a szót képviselőtársától, akkor nyilvánvalóan neki se erről
kellene  beszélnie.  Kénytelen  azonban  megemlíteni,  mert  nem érti  azt  a  fajta  hozzáállást,  ami
jelenleg itt működik. Közpénz kapcsán megemlíti, hogy a miskolci közmédia is közpénzt kap, 250
millió forintot szavaztak meg nekik. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat is, hogy a költségvetési korrekcióról beszéljen.

Pakusza Zoltán: A költségvetésbe benne volt, hogy a miskolci közmédia 250 millió forintot kapott
…

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az ebek kasztrálását is le lehet akkor ebből vezetni. Megvonja a
szót.  Pakusza  képviselő  úr  direkt  várta,  hogy mikor  vonják  meg  a  szót  tőle.  Hangsúlyozza,  a
továbbiakban is megvonja azoktól a képviselőktől a szót, akik nem a napirend témájában teszik
meg felszólalásukat, mert az SZMSZ-ben is ez szerepel, ez a feladata, kötelezettsége.

Badány Lajos: A 2015. évi költségvetés nagy tehertétele az előző évekről áthúzódó el nem végzett
feladatok, melyekből jócskán marad a 2016. évre is, melynek pontos összegeiről a zárszámadás
elkészülte  után  kapnak  képet.  Négy  beruházáshoz  a  Fejlesztési  Minisztériumtól  önerőalap
támogatást nyertek, mintegy 100 millió forint értékben. Az előző év azonos időszakához képest a
hitelfelvételi  előirányzat  600  millió  forinttal  növekedett,  már  8,7  milliárd  forint  hitel  kerül
betervezésre  a  költségvetés  korrekciójába.  A  korábbi  évek  költségvetési  anyagaiból  is
megállapítható,  hogy jelentős mértékű készenléti  hitelt keletkeztetett  a jelenlegi városvezetés az
adósságkonszolidációtól eltelt három év alatt. Az előterjesztett költségvetési korrekció mérlege 367
millió forint működési hiányt mutat, amit fejlesztési bevételből akar pótolni a városvezetés. Felelős
gazdálkodás  szempontjából  nem  elfogadható,  hogy  a  működési  hiányt  a  fejlesztési  pénzekből
finanszírozzák. Egyetlen bizakodásra okot adó tétel,  hogy a város adóbevételei a tervezettekhez
képest átmenetileg nőttek, de ennek a fenntarthatósága kétséges, mert továbbra is nagy számban
szűnnek meg  a  kis-  és  középvállalkozások.  Ezek  helyét  részben  multicégek  veszik  át,  melyek
betelepülését  jelentős  kedvezményekkel  kénytelen  támogatni  mind  a  helyi,  mind  a  központi
költségvetés. A működő vállalkozások száma 11 ezer alá csökkent, elsősorban a magán- és családi
vállalkozások szűnnek meg. Ebből is látszik a kormányzat azon szándéka, amellyel a viszonylagos
anyagi  függetlenséget  élvező  városi  polgárság  maradékát  a  multivilág  és  közmunkaprogram
kiszolgáltatottságába kényszeríti bele. A vállalkozások megszűnésének egyik oka, hogy az idegen
cégeket részesítik előnyben a helyi  vállalkozásokkal szemben, ami nagymértékű tőkét von el  a
költségvetésből  és  a  helyi  megrendelések  hiányában ezek  a  vállalkozások  nem képesek  talpon
maradni. A városvezetés részéről semmi olyan irányú tevékenységet nem tapasztalnak, ami ennek a
káros  helyzetnek  a  felszámolását  jelentené.  Mindezek  miatt  az  átlagnál  rosszabb  azon  városi
polgárok helyzete, akik alkalmazásban állnak, a miskolciak havi nettó keresete az országos átlag
90%-a körül mozog.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Látható, hogy bújtatgatja azokat a sztorikat, amiknek közük nincs a
költségvetési dolgokhoz. Kéri, hogy térjen vissza a költségvetés témájához. Megjegyzi, hogy azok,
amiket Képviselő úr az előbb mondott, hazugságok.

Badány Lajos: Úgy hiszi, hogy a foglalkoztatási ráta, illetve a jövedelmi viszonyok befolyásolják
a költségvetést, az adóbevételek szempontjából is. Megemlíti, hogy a költségvetés korrekciójának
szöveges indokolása minden bevételi forrást részletesen kielemez, viszont a többletigények okairól
nem  kapnak  tájékoztatást,  így  azok  indokoltságát  az  előterjesztésből  megítélni  nem  lehet.  A
munkavállaló korú népesség mindössze 38%...

14



Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy lejárt a felszólási időkerete. 

Dr.  Simon  Gábor: Az  önkormányzatok  finanszírozását  évtizedekig  egy  normatív  támogatási
rendszer határozta meg. Egyszer jött egy másfajta megoldás, a feladatfinanszírozás, aminek az a
lényege,  hogy  egy  költségvetést  úgy  kell  tervezni,  hogy  nincs  benne  hiány  és  így  is  kell
működtetni.  Ez feltételezi  azt,  hogy az önkormányzat  saját  bevételei,  másrészt  az országtól,  az
adóbevételek  átengedéséből  annyi  bevétel  keletkezik,  hogy az  önkormányzat  ebből  a  feladatait
tudja finanszírozni, hiszen egy feladatfinanszírozás azt jelenti,  hogy van törvényi feladat és van
ahhoz hozzá rendelt  forrás.  Többször  – a  2015-ös  költségvetés  vitájakor  is  –  elmondták,  hogy
tulajdonképpen  ez  a  rendszer  elindulásakor  megbukott,  ennek  látják  most  a  példáját  az
előterjesztésben. Nem tudja, hogy néhány hozzászóló milyen számokat lát, miből dolgozik, vagy
látja a számokat, de a felszólaláskor annak az ellenkezőjét állítja. A számok teljesen egyértelmű
dolgok. De a vezető koalíció úgy zárja a tavalyi évet, az egyensúlyi költségvetést, hogy 50 milliárd
forint  volt  a  város  bevétele  és  62  milliárd  a  kiadása.  Ez  a  tény,  ezt  nevezik  egyensúlynak.  A
különbséget, 12 milliárd forintot nem hiányként aposztrofálják, hanem egyenlegként, ami úgy néz
ki – elszomorító –, hogy majdnem 3 milliárd forint a működési és 9 milliárd forint a felhalmozási
hiány.  Ez  utóbbi,  a  fejlesztések  finanszírozása,  azok  áthúzódása  még  bizonyos  esetekben
magyarázható,  de  a  működési  hiány mértéke  – 3  milliárd  forint  –  semmivel  sem indokolható.
Amikor arról mesélnek, hogy nagyszerűen gazdálkodnak, ez a legalpáribb hazugság, hiszen ekkora
működési hiány a város történetben soha nem volt. Ráadásul év közben lefejezték a város pénzügyi
vezetését,  valószínűleg  azért,  mert  már  év  közben  látták,  elszállt  a  költségvetés,  tarthatatlan  a
helyzet.  Ez  a  tény.  Kéri,  térjenek  vissza  a  realitáshoz,  mondják  el,  hogyan  csináltak  ekkora
működési hiányt, mi az a 9 milliárdos hitel, amit a rendeletbe is bele akarnak rakni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő,
a vitát lezárja.
Kéri Dr. Kiss János alpolgármester urat, hogy reagáljon a vitában elhangzottakra.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Felszólalásában  elmondja,  hogy  nem  könnyű  műfaj  a
költségvetés. A képviselők mindig várják, hogy tárgyalhassák, nagy hévvel belevetik magukat a
vitába, de azért, hogy az tárgyszerű és szakszerű legyen, nem árt készülni is egy kicsit, nemcsak
elragadtatni magukat a politikai vitában. Amit Simon Gábor frakcióvezető úr bemutatott az MSZP
részéről,  az  ennek  volt  a  mintapéldája,  hogyan  ragadtatja  el  magát  valaki,  hogyan  akarja  a
közvéleményt  meggyőzni  valamiről,  ami  nem  igaz,  a  tárgyszerűség  helyett.  A 2015.  évi  IV.
negyedéves korrekcióról szóló előterjesztést mindenki megismerhette. A 18. oldalon szerepel, hogy
mennyi a város működési és felhalmozási egyenlege. A város működési egyenlege nulla. Amikor
azt állítja valaki, hogy összedőlt a költségvetés, enyhén szólva csúsztat. Nem lefejezték a pénzügyi
vezetést, hiszen nagy részük itt ül a teremben, egy ember kivételével, aki más munkát vállalt. A
szocialisták költségvetési kultúrája volt helytelen, hiszen hitelből gazdálkodtak, úgy gondolkodva,
utánuk az özönvíz. 2016-ban Miskolc az egyetlen magyarországi nagyváros, aki megengedhette
magának,  hogy  hitelfelvétel  nélkül  tervezte  meg  az  egyensúlyi  költségvetést.  Ég  és  föld  a
költségvetési kultúrája és filozófiája a két típusú vezetésnek. Nincs 3 milliárdos, nincs 12 milliárdos
hiány,  teljes  egészében  egyensúlyban  van  a  költségvetés.  A fő  jellemzői,  hogy a  beruházások
történelmi csúcson vannak, 18 milliárd forint, ami sokszorosa annak, mint a szocialisták idején volt.
Azért lehet így tervezni, mert a város sokkal jobban részesül az uniós és kormányzati forrásokból,
illetve a gazdasága is stabilabb, mint a korábbi városvezetés alatt. A költségvetési politikát mindig
alá  kell  rendelni  valaminek.  Jelen  vezetés  a  gazdaságfejlesztésnek  rendelte  alá,  mert  ez  tudja
megteremteni azt a végső célt, hogy a városban a miskolciaknak jobb élete legyen. Ha a gazdaságot
felpörgetik,  még több munkahelyet  hoznak ide,  az azt  jelenti,  hogy el  fog indulni  a  verseny a
miskolci munkaerőért, munkavállalókért, ez a cél. Hangsúlyozza, hogy a küzdelmeik végén mindig
a miskolci ember van.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
A nyílt ülésre felvett napirendek tárgyalását befejezték.
A zárt ülésre felvett  napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést
rendel el.
Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja a Közgyűlést – a jogszabályok értelmében –, hogy
eddig öt nap fizetett szabadságot vett igénybe az idén. 

Hozzászólók:

Bartha  György: Kiss  Gábor  alpolgármester  úrtól  érdeklődik  a  TOP  Program  csapadékvizes
részéről. Választókerületében a Mária és Csavar utca problémája évek óta húzódik. Lehetőség lenne
a  két  hivatal  által  –  Észak-magyarországi  Környezetvédelmi  Hivatal  és  az  Országos  Vízügyi
Hatóság  –  is  kötelezett  csapadékvíz  elvezetés  megépítésére.  Kérdése,  hogy az  megcsinálható-e
ebből a programból, van-e rá lehetőség ebből az összegből. 

– Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. –

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a kérdést.  Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármester
úrnak a válaszadásra. 

Kiss  Gábor alpolgármester: Válaszában  elmondja,  hogy  abban  a  stádiumban  van  a  tervezés
folyamata, hogy a csapadékvíz ügyben egy olyan szakértői cég készít egy városra kiterjedő teljes,
komplex  stratégiát,  ami  olyan  horderejű  ügyeket  is  megvizsgál,  mint  az  Avas  csapadékvíz
elvezetése. Amikor ezek az elemek összeállnak, akkor hozható meg a döntés, hogy a különböző
tételek költségvetési forrásaiban hogyan illeszkednek ehhez. Amikor a problémákat Képviselő úr
jelezte,  azóta Pfliegler  alpolgármester  úrral  együtt  napirenden tartják ezt  az ügyet  és  megfelelő
időben  a  döntési  folyamatnak  része  lesz.  Megjegyzi,  hogy a  döntés  még  nem történt  meg,  de
köszöni a jelzést.

Nagy-Korsa Judit: Több kérdése is van.
Négy egészséges nyárfát vágnak ki a héten a Herman Tornacsarnok mögött, mert a lehulló levelek
ráhullanak a futópályára és egy fának a gyökerei tönkreteszik a futópálya egy részét. Megtudta,
hogy  Kovácsné  képviselő  asszony  közbenjárásával  vágják  ki  a  fákat.  Megjegyzi,  hogy  azok
utánpótlásáról maga a Gimnázium sem tud, arról, hogy Képviselő asszony intézkedett-e az ügyben.
Az ott lakóknak szüksége van minden oxigén-forrásra. Amennyiben Kovácsné nem intézkedett, a
Gimnázium hajlandó fákat ültetni. Fontos kérdés, hogy miért nem értesítették a Tizeshonvéd utca
lakóit a történtekről, mert nagy a felháborodás.
Másik kérdése,  hogy Miskolcon mennyien érdeklődtek eddig a CSOK iránt, és szándékozik-e a
város kedvezményesen telkeket eladni.
Hónapokkal ezelőtt kérték néhányan, hogy fessenek fel zebrát a Király utcánál, szemben a Media
Markttal. Erre pozitív választ kapott, Menyhárt úrral meg is beszélték a helyszínt, de a zebra azóta
sincs ott.
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Negyedik kérdése, hogy az LMBI közösség helyi és város környéki tagjai civil szerveztet hoztak
létre és ezt be is jegyezték.  Nevükben /Miskolci Mások Civil Társasága/ szerepeltetnék a város
nevét – ahol működnek –, de a „Miskolc névhasználatot” a Hivatal elutasította. Megjegyzi, hogy
ugyanebben az időszakban – 2016-ban – más szervezet megkapta ennek a lehetőségét. Az érintettek
ezt diszkriminációnak érzik.
Kérdése, hogy egy hajléktalanszállón élő lakos milyen támogatást kaphat, igényelhet a várostól, ha
nem állt kórházi kezelés alatt, de beteg és az antibiotikumot nem tudja kiváltani. 
Utolsó kérdése, hogy hová tűntek a Búza téri Csarnokból a pihenőpadok. Eredetileg hat darab volt,
mára már csak egy van belőlük. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a kérdéseket, melyekre írásban kap választ.

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. –

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megadja  a  szót  a  következő felszólalásra  jelentkezőnek,  Jakab
Péternek.

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab Péter: Súlyos, közérdekű problémára kívánja felhívni a figyelmet. Látható módon a FIDESZ
teljesen elvesztette a kapcsolatot a valósággal. Kiépítettek maguknak egy virtuális világot – például
a Miskolci Napló segítségével – és azt gondolják, hogy ebben a városban minden szép és jó. Ezzel
szemben a valóság egészen más. Azt mondják, hogy szárnyal a gazdaság és Miskolc a világ egyik
legbiztonságosabb városa. Ha valaki jár az emberek között, mást tapasztal. Kéri, hogy olvassák el
az Európai Bizottság legfrissebb – 2016 januárjában tett  – közvélemény-kutatását,  amelyben 79
európai város lakosságát (Miskolcét is) megkérdezték arról, hogyan vélekednek saját városukról.
Ismerteti a statisztikai adatokat a közbiztonság, az egészségügy és az anyagi helyzet tekintetében.
Megjegyzi, nem vonatkozik ez Soós Attila bankár-képviselőre, se a 80 milliós adósságot három év
alatt eltüntető Nánási képviselőre.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő úr figyelmét, hogy ne személyeskedjen.

Jakab Péter: Számára furcsa ilyet hallani, kéri, hogy Szécsényi Mariannát is tájékoztassák erről.
A lényeg az, hogy a miskolciak többsége az anyagi helyzetével elégedetlen, és nehéz munkát találni.
Miskolc utolsó helyen végzett a munkahely-elégedettség tekintetében. Ez a valós bizonyítvány, nem
pedig  az,  amit  a  Miskolci  Naplóban  vetítenek.  A miskolciak  úgy  látják,  hogy  a  városban  a
közbiztonság,  az  egészségügyi  ellátás  kritikán  aluli,  munkát  alig  lehet  találni,  de  ha  valakinek
sikerül is, a fizetésből nem lehet megélni. Ezzel a valósággal kell szembenézni, ha ezt nem teszik
meg, akkor ezen a helyzeten nem fognak változtatni.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy egyáltalán nem mondta azt, hogy
Miskolc a világ legbiztonságosabb városa, mert ez nem igaz.
Kéri  a  miskolciakat,  hogy  abból  a  statisztikából,  amiből  Jakab  képviselő  úr  idézett,
szemezgessenek, mert másról van benne szó, mint amit Képviselő úr kiemelt.

Pakusza Zoltán: Tegnapi nap délelőtt folyamán jelezte a Miskolci Közlekedési Vállalatnak, hogy
Perecesen a reggeli és délutáni csúcsidőben „szóló” buszok járnak, de ebben az időszakban csuklós
buszra lenne szükség, mert nem férnek fel az utasok. Ma reggel azt látta, hogy már csuklós busz
közlekedett ebben az időpontban. Megerősítést kér, hogy megkapták a jelzését és ennek alapján
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változtatás történt, amit ezúton is köszön, ha ez megvalósul.
Március 15-e kapcsán a várost fellobogózzák, de választókerületében sok helyen nincs kihelyezve a
zászló – Bertalan, Erenyő utcák.  Kéri a városvezetést,  hogy a későbbiekben a nemzeti  ünnepek
alkalmával is, ez a városrész méltó módon fel legyen zászlózva.
Több lakó is megkereste, hogy miért diszkriminálja őket a miskolci média, amit az ő adójukból is
tartanak el. Az látható, hogy az ő területi képviselőikről, soha nem tudósít az ingyenes miskolci
újság.  Megjegyzi,  hogy ehhez  már  hozzászokott,  azt  viszont  nem érti,  hogyha van egy sikeres
közbiztonsági akció választókörzetében, amelynek a szervezésében a helyi képviselő jelen van, és
ezt lehozza több médium is, ezt szinte szóról szóra átveszi a miskolci lap is, de egy dolgot hagy ki
belőle: a területi önkormányzati képviselő jelenlétét. Kérdése, hogy ez etikailag így rendben van-e.
Megjegyzi, hogy ezt a miskolciak nemcsak Miskolcnak fizetik adójukból, hanem Alsózsolcának,
Felsőzsolcának és  Sajóbábonynak is.  Úgy gondolja,  hogy megérdemelnék a  17.  választókerület
lakói is a korrekt tájékoztatást.

Szilágyi Szabolcs: Választókörzetét érintő probléma kapcsán kért szót, ami a Sályi utca 18., 20.,
22., 24. szám és az EU-s finanszírozásból épült  játszótér között  lévő sétányra vonatkozik.  Nem
készült oda közvilágítás. Kérdése is erre vonatkozik, hogy tervezték-e a közvilágítást, vagy sem, ha
igen, akkor mikor lesz kiépítve, ha nem, akkor pedig tervezik-e annak megvalósítását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban válaszolnak a feltett kérdésre.

Novák Józsefné: Kérdése,  hogy milyen példát  mutat  Jakab Péter,  a  lyukó-völgyieknek,  amikor
senki  nem  látja  őt  munkába  menni.  Másik  két  miskolci  jobbikos  képviselőnek  sincs  fizetése,
munkahelye, de mindhárman több milliós bankhitelt törlesztenek. Kérdése, hogyha nulla forint a
fizetése  és  nincs  munkahelye  a  miskolci  jobbikos  politikusok  többségének,  miből  bankolnak.
Becsapják a miskolci polgárokat. Nemcsak a facebook-on kell pózolni, hanem tevékenyen kell részt
venni a munkában. Felhívja a figyelmet az alázatra és szolgálatra.

Barta Gábor: Az előtte felszólaló gondolatát  folytatja, a jobbikos képviselők vagyoni helyzetét
taglalva.  Havonta  nulla  forint  saját  jövedelemből  élnek,  közben  megélhetési  költségeik  mellett
fizetik a milliókra rúgó pénzintézeti tartozásaikat. Meglátása szerint nem hitelesek így a jobbikos
képviselők.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Jakab Péter az imént a rossz közbiztonságról beszélt a folyosón, de mit
tudhat ő erről, ahogy a munkáról sem tud. Életmódja hasonlít azokhoz, akiket pont a Jobbik kritizál,
hogy jövedelem nélkül  éldegélnek,  de  egyéb,  nem legális  tevékenységet  folytatnak.  A Jobbikot
kellene megkérdezni a feketekasszáról, hogy miből tartják el a jobbikosok magukat, családjukat.
Lehet-e, hogy a pártvezetés fizet valamit feketekasszából és a miskolci pártvezetés a Jobbik politikai
kitartottja? A baloldali média derítette ki nemrégiben, hogy a nyolc fős Jobbik elnökségből legalább
hét fő és legalább egy családtagja érdekes módon kap keresetet vagy jutott bizonyos pozíciókhoz az
elmúlt időben, ők a párt vagy valamilyen szervezetének fizetett alkalmazottjai. Ezekre a kérdésekre
szeretne választ. Hogyan van az, hogy a fél Jobbikos frakció munkanélküli, hogy lehet az, hogy
senki nem próbálja őket alkalmazni Miskolcon, hogyan tartják el magukat, milyen példát mutatnak
gyermekeiknek, hogy fizetik hiteleiket. 

Dr. Tompa Sándor: A miskolciak bízták meg az alábbi kérdések tolmácsolásával. 
Azt írja az újság többek között, hogy a törvény mindösszesen annyit ír elő, hogy a polgármester a
jogerős ítélet kézhezvételétől számított 3 napon belül köteles tájékoztatni a képviselő-testületet és a
kormányhivatalt  az  elítéléséről.  Kérdése,  hogy  mikor  foglalkozik  Nánási-Kocsis  képviselő
bizottsága /Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság/ a polgármester méltatlansági ügyével.
Az egyik fontos lépés lenne a parkolás átalakítása, például pénteken, szombaton ingyenes lenne a
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belvárosba igyekvő vásárlók részére. Kérdése, hogy mikor tervezi Miskolc a pénteken, szombaton
ingyenes parkolást bevezetni a belvárosba igyekvő vásárlók részére.
Tállai  miniszter-helyettes  azt  írta  az  újságban,  hogy konkrét  fejlesztési  lehetőségeik  közül  nem
sikerült a mezőkövesdi repülőtér és a volt katonai laktanya hasznosítása. Kérdése, hogy Kriza úr is
így látja ezeket.
Egy öt éves történet, hogy az elmúlt egy év legfontosabb eredményei közül a Polgármester kiemelte
azt a finn beruházót, amely első lépcsőben mintegy 300 új munkahelyet teremt Miskolcon, teljes
kapacitáson  pedig  a  társaság  alkalmazotti  létszáma  elérheti  majd  az  1500  főt.  Mikor  fogad
dolgozókat a finn darugyár Miskolcon?
Öt éve Kriza polgármester úr prioritásnak nevezte a belváros további fejlesztését is, elsősorban a
Szent István tér rekonstrukcióját,  hogy itt alakulhasson ki a város főtere. Polgármester úr is azt
nyilatkozta, hogy Miskolc az egyetlen olyan nagyváros, amelynek jelenleg nincs főtere. Kérdése,
hogy mikor lesz.
Mi a Szabadság utca 2., Bartók Béla utca 69., Árpád út 87. szám alatti lakóházak sorsa, valamint a
Leánykollégiumnak, a Holding volt székházának és a John Bull Pub néven ismert épületrésznek.
A Felső Majláth intermodális csomópont, mint a Luca széke úgy készül. Kérdés, hogy hol lesz a
kisvasútra való átszállási lehetőség, az Mbike segítségével hová lehet bicajozni.
Szeretnék azt is tudni a miskolciak, hogy hová lett Iván Aurél, a MIKOM hírigazgatója, mennyibe
került a városnak az eltávolítása.
Az  1-es  buszjárat  úgy látszik,  hogy mostoha  gyereke  a  városnak.  A Majális  parki  végállomás
elhanyagolt, digitális kijelző sincs. A felső-majláthi végállomásnál kaland az átszállás, hiszen az ott
parkoló buszok között kell átevickélni.
Mikor lesz a tavaly őszre beharangozott chipes kukacsere?

Dr. Kriza Ákos polgármester: A Képviselő úr által feltett kérdéseket Tompa képviselő úr tette fel,
nem a miskolciak kérdezik. 
Egyre szóban válaszol most, a többi pedig írásban kerül megválaszolásra. 
Elítélésének kérdéskörét az elmúlt ülésen tisztázta. Az nem közvádas ügy volt, hanem magánvádas.
Egy  politikai  perpatvar  eredményeként  azt  mondta  a  bíróság,  hogy  egy  kicsit  túlzó
megfogalmazással  élt.  Ez  nem  ugyanaz,  mintha  egy  közvádas  ügyben  a  végrehajtást
megakadályozzák. Ezért  az ő esetében fel  sem merült a méltatlanság kérdése, amit meg kellene
tárgyalni. Ezt Képviselő úr is tudja, de a politikai hangulatkeltés érdekében mindent megtesz Tompa
úr.
Az  elmúlt  ülés  alkalmával  tájékoztatta  a  Közgyűlést,  így  nem  gondolja,  hogy  minden  ülés
alkalmával újra tájékoztatást kellene nyújtania.

Földesi Norbert: Kérése Polgármester úrhoz és a Közgyűlés tagjaihoz szól. Van egy vita, ami már
hónapok  óta  folyik,  ideje  lenne  abbahagyni,  ki  kellene  szállni  a  képviselők  családjából.  A
gyerekekre is kellene gondolni, amikor ezeket a szavakat kimondják, milyen következménnyel jár
ez a gyerekeknek. Azon is el kellene gondolkodni, hogy a vezető frakció közül ki milyen állásban
van a rendszer adta lehetőségeknek köszönhetően. Kéri Polgármester urat, hogy ebből okulva /ő is
családos ember/ fegyelmezze meg egy picit a frakcióját, mert ez az a mélység, amibe nem mehetnek
bele. Méltatlan a miskolciakhoz és méltatlan a képviselőkhöz.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Döntően egyetért azzal, amit Képviselő úr mondott. Kiemeli, azt az
álságos viselkedést, amikor a Jobbik – kiemeli Jakab Pétert – éveken keresztül a Közgyűlésen áltatja
és ámítja a jelenlévőket, kábítja a miskolciakat a történeteivel, melyek 95%-a még a papírt sem tűri
meg. Tehát érti, amit Földesi képviselő úr mondott és alapjába véve támogatja is. Tisztelettel kéri,
hogy a játékszabályok mindenkire legyenek érvényesek.
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Badány Lajos: Egyetért Földesi képviselő úr felszólalásával a témában. Polgármester úr azonban
ismét Jakab Péter, illetve a többi képviselőtársa személyes dolgairól kezdett beszélni, illetve arról
mondott véleményt. Azon el kellene gondolkodni, hogy egy, számukra előre megírt szöveget milyen
erkölcsi alapon tudnak felolvasni olyan képviselők, akik egyértelműen az Önkormányzat cégeinél
dolgoznak. Innentől kezdve nem tudja, hogy milyen alapon vetik bárki szemére, hogyha netán nincs
munkája. Jakab Péter esetében megjegyzi, hogy volt munkahelye. Ha valaki ténylegesen komolyan
gondolja a képviselői állását, az teljes embert kíván, tehát ezzel a munkával foglalkozik. Arra már
korábban is felhívta a figyelmet, hogy normális társadalomban egy család összetart. Ha összeadják a
jövedelmüket  –  Jakab  Péternek  is  van  jövedelme  és  a  feleségének  is  –  akkor  közösen  fogják
megoldani  a  problémákat.  Szilágyi  képviselőtársának diákhitele  van,  még tanulói  jogviszonyban
van, tehát ezt a hitelt még nem is kell törlesztenie. A jobbikos képviselők felajánlják, nyilvánosságra
hozzák hozzátartozóiknak is a vagyonnyilatkozatát. Várják a fideszes képviselők válaszát, hogy ők
hajlandóak-e ugyanerre, és akkor megnézhetik, hogy kinek a költségvetésében vannak feketelyukak.

Dr. Simon Gábor: Elmondja, nyilvánvaló, hogy egy önkormányzati képviselő közszereplő, akinek
a tevékenysége, főleg a köz érdekében végzett tevékenysége bírálható. Úgy érzi,  hogy a határ a
magánélet és a közélet között húzódik. Szerinte az európai kultúrkörbe a magánéleti kérdéseket a
közügyekbe belevonni nem illik.
Mai  napon  Földesi  képviselőtársa  is  szóba  hozott  két  kavicsos  parkolót,  annak  állapotát.  A
Megyeháza mögötti területet komoly cég /OTP Ingatlan Rt./ vásárolta meg, azzal a céllal, hogy oda
valamit épít. A Közgyűlésben többször módosították a szabályozási tervet, hogy az OTP igényeinek
megfeleljenek.  A Közgyűlés  megfelelt,  de  a  cég  nem  csinál  semmit.  Kérdése,  hogy  ezzel  ki
foglalkozik, ha egyáltalán foglalkoznak vele, hogy áll az ügy.
Ugyanez a helyzet a Széchenyi negyeddel. Évekkel ezelőtt leálltak a fejlesztések. Tudomása szerint
a beruházó csődbe ment. Kérdése, hogy a város foglalkozik-e ezzel a frekventált területtel, nézik-e
hogyan lehet tovább fejleszteni vagy várják, hogy egyszer valaki csináljon valamit.
A Stadion melletti terület esete is hasonló, ahova bevásárlóközpontot terveztek, aminek 2010-re meg
kellett volna épülnie, hogy a diósgyőrieknek is legyen bevásárlóközpontja. Itt sem történt semmi, ez
iránt is érdeklődik, foglalkozik-e vele valaki.
A  Mechatronikai  Ipari  Park  eladott  24  hektárja,  közművesített  terület,  a  finn  darugyárként
emlegetett cégről sincs szó, kérdése,  hogy mi a helyzet.  A város ezt a területet miért  nem vette
vissza, van-e még függő jogi helyzet, mi és hogyan fog történni.
Hasonló kérdések merülnek fel a főtér kapcsán is. Nem látszik az uniós fejlesztések között, holott a
miskolciak  közösségi  tervezéssel  megtervezték.  Erről  is  szeretne  információt,  hogy  áll  a  főtér
kérdése, lesz-e belőle valami.
Az Avas Szállóról a költségvetésben annyit látni, hogy a város a homlokzatra 32 milliót költött,
hogyan áll ez a kérdés, mire és miért írt ki a város a szállóval kapcsolatban közbeszerzési eljárást,
milyen üzemeltetésről van szó.
Erre  a  6  területre  szeretne  választ  kapni.  Fontos  és  frekventált  területekről  van  szó  a  város
szempontjából.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Valóban  ezek  olyan  kulcskérdések,  amelyek  Miskolc  város
fejlesztése  kapcsán  hosszútávra  meghatározhatják  a  város  arculatát,  így  ezekkel  természetesen
foglalkoznak is.
A Megyeháza melletti murvás parkoló kapcsán az OTP az elmúlt években egy konjunktúra miatt
nem indította  el  a  folyamatot,  de  most  az  elindult,  terveztetés,  egyeztetés  történik  tavasszal  és
reményeik szerint a kivitelezés megvalósul minél hamarabb.
A belvárost tekintve is több helyen van ilyen „seb”. A TOP-os fejlesztések döntően arra irányulnak,
hogy azokat  a  „sebeket”,  amelyek  közfeladatként  maradnak az  önkormányzatnál,  begyógyítsák.
Ahol közpénzből nem szeretnének beruházni, ott a magántőkével való kapcsolatot keresik és ilyen
az Avas Szálló kérdésköre és számos más olyan ingatlan, amelyik turisztikai szempontból, illetve
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szállásadás szempontjából jelentős. A vár fejlesztése kapcsán is szálláshely-teremtés az egyik cél,
hogy a vár fenntarthatósága hosszútávon biztosított legyen. Ezek azok az üzemeltetési szerződések,
amelyek  nemcsak  egy egyszerű  szerződés  formájában köttetnek  meg,  hanem egy hosszadalmas
keresés és egyeztetési folyamat végén. 
A főtér kérdését ha ebben a ciklusban lezárni nem is, de a kialakítását mindenképpen el szeretnék
kezdeni.  Látható,  hogy  a  rendezvények  döntően  ezt  a  részt  igénylik  a  városban.  Azt  az
emblematikus főteret, amelyet közösségi tervezés kapcsán a miskolciak álmodtak meg. 
Válaszában kitér még a Mechatronikai Ipari Parkra, hogy egy cég megvásárolta a területet,  akik
azóta  fúzióra  léptek  egy  amerikai  céggel.  Hangsúlyozza,  hogy  nem  álltak  el  a  beruházási
szándékuktól. A két cég kapcsolódásának eredményeként másfajta gondolkozás is van, a kialakult
tervek  függvényében  döntenek  a  beépítésről.  A  vezetés  nem  szeretne  elengedni  semmilyen
lehetőséget, ezért a tárgyalásokat fenntartják a céggel. Azt szeretnék, ha ott beruházás történne. 

Szécsényi Marianna: Két héttel ezelőtt sajtótájékoztatót tartott az ügyben, hogy képviselőcsoportja
módosítani, szigorítani kívánja a főutcára történő behajtás rendjét. A tájékoztatón is elmondta, hogy
erőteljesen  csökkenteni  akarják  azoknak  a  gépjárműveknek  a  számát,  amelyek  a  sétálóutcában
közlekedhetnek.  Az  az  álláspontjuk,  hogy  Miskolc  sétálóutcája  elsősorban  és  mindenekelőtt  a
gyalogosoké.  Bejelenti,  hogy azóta  készül  a  Hivatal  szakmai  osztályának  a  bevonásával  az  új
rendelet.  Az  Önkormányzati  Rendészet  fokozta  ellenőrzési  tevékenységét  a  főutcán.  Az  új
rendeletben reményeik szerint már tükröződni fog a frissen, a rendészet által szerzett tapasztalatok
összegzése is. Reményeik szerint áprilisban már szavazhatnak róla.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Megadja a szót Dr. Kiss János alpolgármesternek.

Dr. Kiss János alpolgármester: A közérdekű hozzászólások műfaja drámaian átalakult. Régebben
úgy  volt,  hogy  az  ellenzéki  képviselők  elmondták,  hogy  a  saját  választókörzetükben  milyen
fejlesztéseket szeretnének, milyen aktuális  problémáik vannak. Ez már közgyűlésről-közgyűlésre
nem így történik. Megjegyzi, ennek lehet természetes oka is, mert egyre kevesebb körzetben van
ellenzéki  képviselő.  Mára  az  ellenzék  szakított  ezzel  a  hagyománnyal.  Az  elhangzottakkal
ellentétben  látják,  hogy  van  a  városban  még  munka  és  feladat  is.  Örömmel  veszik  az  építő
kritikákat, amiket be lehet építeni a rájuk váró munkába. Tompa képviselő úr is olyan hibalistát
ismertetett,  amelyet  a  szocialisták  sem intéztek  el.  Hibalistát  olvasni  könnyű,  de  a  feladatokat
megoldani, a munkát elvégezni nehezebb. Kéri az ellenzéket, hogy amikor kritikát fogalmaz meg –
az  egész  város  vonatkozásában  –  akkor  mellé  tegye  oda  a  saját  javaslatát  is,  segítsék  abban  a
munkában, amit azért végeznek, hogy Miskolc jobb legyen.

Dr.  Kovács  László: Frakciója  részéről  kijelenti,  hogy  fogadóképesek,  kompromisszum  készek
minden  olyan  egyességben,  amelyik  a  Közgyűlés  menetének  a  tárgyilagos,  szakmai  hátterét
biztosítja.  Megjegyzi,  ehhez  partnereket  is  kell  találni.  Miskolcra  nem  volt  jellemző,  hogy  az
országos politika szennyét behozzák a helyi közgyűlésbe. Reményteljes indulást követően a Jobbik
volt az, aki ezeket az alapelveket megsértette. 
Polgármester úr is említette a bevezetőjében a Miskolc város tömegközlekedését érintő hatalmas
eredményt.  Egy  nap  alatt  75  buszt  cseréltek  le  a  flottából,  mellyel  egész  Magyarországon
pillanatnyilag a legfiatalabb és a környezetszennyezés szempontjából nullához közelítő buszparkot
hoztak létre. Mindezzel a nemrég megújult villamosközlekedéssel nemcsak az országban, hanem
európai  viszonylatban is  olyat lépet előre Miskolc,  amire mindenki  büszke lehet.  Ez részét kell
képezze  azon  terveiknek  és  cselekedeteiknek,  amit  úgy  képzelnek,  hogy  visszaadják  a
miskolciaknak azt a büszke érzést, ami sokáig jellemezte a várost. Szeretnének változtatni azon – a
rendszerváltozás után kialakult – helyzeten, ami Miskolcot jellemezte. Irigylésre méltó az utóbbi öt
évben a város fejlődése. Legyenek minderre büszkék.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólásokat.
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, így a közérdekű hozzászólásokat
befejezték.Tompa Sándor ügyrendi hozzászólási szándékot jelzett. Kéri, tegye meg hozzászólását az
SZMSZ megfelelő részének hivatkozásával.

Dr. Tompa Sándor: Az SZMSZ hivatkozott részének számát nem tudja, de minden bizonnyal a
Jegyző úr ...

Dr. Kriza Ákos polgármester: Akkor kéri üljön le.

Dr. Tompa Sándor: Kéri, hadd mondja végig. 
Az  SZMSZ  lehetővé  teszi,  hogy  a  Polgármester  a  frakcióvezetőkkel  egyeztetést,  konzultációt
folytasson. Földesi úr, Kovács úr is utalt arra, hogy ez a hangnem, stílus, ami az utóbbi hetekben
megjelent a Közgyűlésen, tarthatatlan. 
Kéri Polgármester urat, hogy erre az SZMSZ pontra hivatkozva kezdeményezze a frakcióvezetők
megbeszélését és kerítsenek rá lehetőséget, hogy megszűnjön ez a fajta hangulat a Közgyűlésben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni, hogy pont Tompa képviselő úrtól halhatta ezt a javaslatot,
de nem menekül meg attól, hogy kiderítse, hogy melyik az az SZMSZ pont, ami alapján a javaslatát
megtette,  mert  máskülönben  nem tudja  érvényben  lévő  javaslatnak  tekinteni.  Azért  sem,  mert
minden  ügyrendi  javaslatról  szavaznia  kell  –  azonnal  –  a  Közgyűlésnek.  Ha nincs  semmilyen
megalapozottsága, akkor nem tudja megszavaztatni.
Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.  13.)
önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. Az
előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, amely az előterjesztést kiegészíti két határozati
javaslattal.
Kéri, először erről szavazzanak.

A Közgyűlés  18 igen,  6  nem szavazattal,  5  tartózkodás
mellett fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most döntsenek a  rendelettervezetről, melyhez minősített
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta a  7/2016. önkormányzati rendeletét
az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének
megállapításáról  szóló  4/2015.  (III.13.)  önkormányzati
rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A Közgyűlés 19 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  I. határozati
javaslatot, és meghozta a 
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III-30/314.168/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.
közötti Támogatási megállapodás módosításának jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2015.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.13.)  önkormányzati  rendelet
módosítására  (IV.  negyedéves  előirányzat  módosítás)” című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete szerinti
tartalommal jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Városgazda
Nonprofit  Kft.  közötti  Támogatási  megállapodás  módosítását,  egyúttal felhatalmazza  a
Polgármestert a Támogatási megállapodás módosításának aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.
Határidő: azonnal, aláírás tekintetében 3 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az előterjesztés szerinti  II. határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-31/314.168/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Integrált  Területi  Program
intézkedéseihez kapcsolódó projektekkel összefüggő döntések meghozatala

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2015.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.13.)  önkormányzati  rendelet
módosítására  (IV.  negyedéves  előirányzat  módosítás)” című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  úgy  dönt,  hogy  a  Terület-  és
Településfejlesztési Operatív Program keretében megvalósuló, a Kormány 1562/2015. (VIII. 12.)
Korm.  határozatával  jóváhagyott  Integrált  Területi  Program  intézkedéseivel  összefüggő,  jelen
határozat  mellékletében  megjelölt  projektek  előkészítési  költségei  az  Önkormányzat  2016.  évi
költségvetéséről  szóló  önkormányzati  rendeletében  -  mind  bevételi,  mind  kiadási  oldalon  -
keretjelleggel  szabályozott  költségvetési  sorok  terhére  a  mellékletben  meghatározott  soronkénti
bontásban kerüljenek felhasználásra. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal
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2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felkéri  a  polgármestert,  hogy
gondoskodjon a határozat 1. pontjában és annak mellékletében foglaltak végrehajtásáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. évi költségvetés I. féléves korrekciója

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata turizmus ágazatot érintő
döntéseinek meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint három  határozati  javaslatról kell
dönteniük.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

A Közgyűlés  29 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  I. határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-32/314.169/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  MIDMAR  Kft.  között  létrejött
együttműködési megállapodás módosítása

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta  a „Javaslat  Miskolc
Megyei  Jogú Város Önkormányzata turizmus ágazatot  érintő döntéseinek meghozatalára”
tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzata és a MIDMAR Kft. között a VIII-236/3362/2012. sz. közgyűlési határozat  alapján
létrejött együttműködési megállapodás módosítását jelen határozat  1.  melléklete  szerinti
tartalommal jóváhagyja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: MIDMAR Kft.
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert  az
együttműködési megállapodás jelen határozat 1. melléklete szerinti módosításának aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: MIDMAR Kft.
Határidő: 2016. március 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a II. határozati javaslatról.

A Közgyűlés  29 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  II. határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-33/314.169/2016. sz. határozatot

Tárgy:  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  MIDMAR  Kft.  között  új
közszolgáltatási szerződés jóváhagyása

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta  a „Javaslat  Miskolc
Megyei  Jogú Város Önkormányzata turizmus ágazatot  érintő döntéseinek meghozatalára”
tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzata  és  a  MIDMAR Kft.  között  közszolgáltatási  szerződés  megkötését  jóváhagyja  a
jelen határozat 1. melléklete szerinti tartalommal.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: MIDMAR Kft.
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert jelen
határozat 1. mellékletét képező közszolgáltatási szerződés aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: MIDMAR Kft.
Határidő: 2016. március 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti  III.  határozati
javaslatról.

A Közgyűlés  29 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az előterjesztés szerinti III. határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-34/314.169/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  "Lillafüredi  gyógyhely  komplex  turisztikai  fejlesztése”  című  projekt
pályázatának benyújtásához szükséges döntés meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc
Megyei Jogú Város Önkormányzata turizmus ágazatot érintő döntéseinek meghozatalára”
tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:
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1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú
Város  Önkormányzatának  a  GINOP-7.1.3-2015  „Gyógyhelyek  komplex  turisztikai  fejlesztése”
című pályázati  felhívásra a  "Lillafüredi  gyógyhely komplex turisztikai fejlesztése” című projekt
pályázat benyújtását a Miskolci Városfejlesztési Kft. közreműködésével.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Városfejlesztési Kft.
Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Főépítész

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert, hogy a jelen határozat 1.
pontjában  meghatározott  pályázathoz  szükséges  jognyilatkozatokat  és  szükséges  intézkedéseket
megtegye.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Városfejlesztési Kft.
Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Főépítész

Gazdálkodási Kabinet
Határidő:  2016. március 15.

3. napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott
óvodákba történő beiratkozásról szóló közlemény megtételére és a kapcsolódó
döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  29 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-35/314.170/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az  óvodai  beiratkozás  időpontjainak  meghatározása  és  beiratkozásról  szóló
közleménnyel kapcsolatos döntés meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  "Javaslat  a Miskolc
Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott óvodákba történő beiratkozásról szóló
közlemény  megtételére  és  a  kapcsolódó  döntések  meghozatalára"  című  előterjesztést  és  a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  2016/2017-es  nevelési  évre
vonatkozóan az Önkormányzat fenntartásában álló óvodák tekintetében az óvodai beiratkozás
idejét a következők szerint állapítja meg:

2016. április 27. (8.00-tól 16.00 óráig)
2016. április 28. (8.00-tól 16.00 óráig)
2016. április 29. (8.00-tól 16.00 óráig)
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Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert,
hogy  gondoskodjon  az  önkormányzati  fenntartású  óvodákba  történő  beiratkozásról  szóló
fenntartói közlemény elkészítéséről és annak közzétételéről.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. március 18.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási
Megállapodása módosításának jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  24 igen,  0  nem szavazattal,  5  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-36/314.186/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodása
módosításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  "Javaslat a Miskolc
Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodása módosításának jóváhagyására"
című előterjesztést az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Környéki Önkormányzati
Társulás  Társulási  Tanácsa  által  2016.  február  26.  napján  a  4/2016.  (II.26.)  TT  határozattal
elfogadott Társulási Megállapodás módosítását a határozat melléklete szerint jóváhagyja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a Társulási Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: 8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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2. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci ’56-os Emlékbizottság létrehozására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  29 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

III-37/314.187/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci ’56-os Emlékbizottság létrehozásának kezdeményezése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Miskolci  ’56-os  Emlékbizottság létrehozására”  című előterjesztést  és  az alábbi  határozatot
hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  támogatja  a  Miskolci  '56-os
Emlékbizottság  létrehozását  és  felkéri  a  polgármestert,  hogy  az  1956-os  forradalom  és
szabadságharc  60.  évfordulójáról  történő  méltó  megemlékezés  érdekében,  2016.  március  15.
napjától 2016. december 31. napjáig terjedő határozott időtartamra hozza létre a Miskolci ’56-os
Emlékbizottságot.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő:  azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a mai munkájukat befejezték.
Tájékoztatja képviselőtársait, hogy 2016. március 17. napjára testületi ülést hív össze.

Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 10 óra 03 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester

28


